

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Insurance Information System 保險資訊系統

當期課號	3173	Course Number	3173
授課教師	王安平	Instructor	WANG,AN PING
中文課名	保險資訊系統	Course Name	Insurance Information System
開課單位	保險金融管理系(二進)三B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	<p>1. 使學生了解保險資訊系統及保險相關資訊系統的運作原理</p> <p>2. 能使用電腦來處理保險相關實務及取得保險相關訊息</p> <p>3. 具備保險從業人員應有的電腦素養及使用電腦的正確態度</p> <p>4. 能了解未來保險資訊系統可能的發展</p>	Objectives	<p>1. Enabling students to understand insurance information system and its operation principles.</p> <p>2. Able to handle insurance practice and obtain insurance information with computers.</p> <p>3. Having computer knowledge of personnel in insurance industry and accurate attitudes on using computers.</p> <p>4. Able to understand potential future development of insurance information system.</p>
教材	資料庫理論與實務Access2003 -旗標	Teaching Materials	
成績評量方式	作業及考試	Grading	Homework and examing
教師網頁	-		
教學內容	<p>第1-3週 認識Access 2002 資料表編輯技巧 第4-6週 關聯式資料表查詢與資料排序 第7-9週 報表製作表單設計 第10-12週 資料頁與網路資料庫巨集的認識與應用 第13-15週 事件的認識與應用簡易VBA程式設計 第16-18週 收支與股票管理系統會計與庫存管理系統</p>	Syllabus	<p>Weeks 1-3 Introduction to Access 2002, Table design Weeks 4-6 Relational database system, Query and Sorting Weeks 7-9 Report and Form desing Weeks 10-12 database in internet, Introduction to Macro and its application Weeks 13-15 Event and VBA Programming Weeks 16-18 Stock system and Accounting systems</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。